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- Három évtized egy munkahelyen az nem semmi. Információim szerint legalább 
ennyit dolgoztál a Magyar Minőség Társaságnál. Milyen előzményei voltak ennek? 

- Igen, már harminc éve itt vagyok a Társaságnál. Előtte a Ramovillnál dolgoztam, 
ami sajnos megszűnt. Pákh Miklós, az MMT alapítója, ügyvezető igazgatója is ott 
dolgozott. Egy véletlen találkozás, beszélgetés után állásinterjún találtam magam, 
amelyen Somogyi Miklós, oktatásvezető is részt vett, aki később a közvetlen főnököm 
lett. Oktatási előadót kerestek az induló tanfolyamok adminisztrációs lebonyolításához. 
Érdekes volt a munka, sok szakember itt kezdte a pályafutását.  

Mindig jóleső érzés, amikor látom, hogy nagyon sok régi kollégám milyen komoly 
pozíciókat tölt be a magyar minőségügyben. Ilyenkor az is megfordul a fejemben, talán 
az én akkori munkám is egy kicsi részben hozzájárult ehhez. 

Az az időszak volt, amikor nagyon sok oktatást, tréninget kellett megszervezni, mert 
akkora volt az igény. Helyszín, előadók, ellátás, bizonyítványok, nagyon sok volt a 
munka. Amikor a Társaság 30 éves évfordulójára készültünk, az archívumból elővettük 
a régi dokumentumokat és újságunk számait, akkor döbbentem rá, hogy micsoda 
munka volt, de akkor erre nem is figyeltünk, csináltuk. 



 

 

Van egy érdekes sztorim is régi időkről. Ezen évfordulós kutatás alapján fedezte fel 
főszerkesztőnk, hogy egy nagyon tisztelt főnöke az Egyesült Izzóban nyugdíjba 
vonulása után a Társaságnak dolgozott. Ő, hatalmas minőségügyi tudása mellett arról 
volt híres, hogy mindent betöltő orgánuma volt. Felelevenítettük az emlékeinket. Nem 
csak a Társaság irodái, de az Izzó telephelyei is földrengésközeli állapotot mutattak, 
ha Majoros Istvánnak kifogásolni valója volt. A párhuzamosok a végtelenben 
találkoznak, mondta Csaba. 

Jelenleg titkárságvezető és az újságnál szerkesztőségi titkár vagyok. Azért maradtam 
ennyi ideig, mert jól érezem itt magam. Szerettem és szeretem, amit csinálok, kellemes 
a munkahelyi légkör. Ebbe azt is beleértem, hogy nem csak a közvetlen kollégáimmal 
vagyok kapcsolatban, hanem Társaságunk tagságával is, legyen az jogi vagy egyéni 
tag. Úgy érzem, hogy a Társaságon belül a kapcsolatok „minőségiek”. 

- Több, mint 25 éve látom mosolygós arcodat, tapasztalom folytonos segítő 
szándékodat. Sosem vagy fáradt és mindenkinek segíteni szeretnél? 

- Amikor elvállalok egy feladatot, azt igyekszem jól csinálni. Azért vagyok itt, hogy 
amiben tudok segítsek. A Társaság nevében benne van a minőség kifejezés, ezért 
elvárható a minőségi munka. Örülök, hogy látszik az igyekezetem. 30 év, nem tűnt 
annyinak. A Társaság az életem része, hiányozna. 

- Szereped a Magyar Minőség újság előállításában is meghatározó. Pontosan milyen 
teendőid vannak a lap készítése során? 

- A lapnál a cikkeket szerkesztem be a megfelelő formátumba, a főszerkesztő által 
megadott sorrendben. Igyekszem úgy csinálni, hogy jól olvasható, áttekinthető, 
esztétikus legyen a cikk. 

Pár éve volt még, hogy létezett az újságnak DVD változata is, amelyet hónapról 
hónapra küldtünk ki egyes egyetemi könyvtáraknak, illetve céges megrendelőknek. A 
Társaság vezetése úgy döntött, hogy ezt megszünteti, nem csak környezetvédelmi és 
anyagi szempontok alapján. Ennek nem azért örültem, mert kevesebb lett a munka, 
hanem úgy éreztem, hogy így talán könnyebben elérhető lesz az újság, mert azért az 
DVD becsúszhat egy résbe, aztán nem fogja senki keresni. 

- Magánemberként, civilként, háziasszonyként mit tartasz jó minőségnek? 

- Ezzel most nagyon megfogtál! Az elmúlt számokban szerkesztettem be – és 
elolvastam/értelmeztem – a minőség értelmezéséről szóló összefoglalóidat és a 
konklúziót. Nehéz kérdés, amire a szakemberek is más-más választ adnak. 
Mindenkinek mást jelent, más az igényünk, mások az elvárásaink. Nekem az a 
minőség, ha utólag nem bánom meg a vásárlást, a szolgáltatás igénybevételét.  

- Fárasztó napi munkád mellett miként tudsz kikapcsolódni, regenerálódni? 

- Legfőbb kikapcsolódásom az olvasás, aktív könyvtártag vagyok, ami manapság már 
annyira nem divat. A másik kellemes, de ritkábban elérhető lehetőség, szeretek könnyű 



 

 

és komolyzenei koncertekre járni. Van egy kis házam a Dunán Pest alatt, lányomék a 
Balaton északi részén szőlőtulajdonosok, vagyis a kertészkedés életünk szerves 
része. Ugyanakkor ezek a helyek kirándulásra, strandolásra is tökéletesek. 
Kedvencem még a társasjáték, amit a barátaimmal nagyon sokszor megteszünk. 

- Válaszaidat nagyon szépen köszönöm. Kívánok munkádhoz kiváló egészséget és 
azt, hogy minél több időd jusson kikapcsolódásra, pihenésre! Munkáid előtt: LE A 
KALAPPAL! 

                                                                           Sződi Sándor 


